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SAKSFRAMLEGG  

Sak til politisk behandling 
 

 
Saksbehandler: Stig Ulvang 
Enhetsleder: Stig Ulvang, tlf. 78 97 74 93 

Dato: 08.05.2015 

Arkivsak: <arkivsaksnr>  
Saksordfører:  
 
 
Utvalg  
 

Saksnummer Dato 

Primærnæringsfondet 005/2015 
 

16.06.2015 

 
SØKNAD OM TILSKUDD FRA PRIMÆRNÆRINGSFONDET TIL 
OPPFØRING AV SAGHUS 
 
 
 
Dokumenter i saken: 
 
  

2015009308 SØKNAD OM MIDLER FRA PRIMÆRNÆRINGSFONDET TIL OPPFØRING 
AV SAGHUS 

 
 
 
Kort sammendrag: 
Langfjordbunnen sag og høvel AS er et selskap under stiftelse. Selskapet søker om tilskudd 
til oppføring av nytt saghus på Langvasseid. 

 
 
Faktiske opplysninger: 
Langfjordbunnen sag og høvel AS er et selskap under stiftelse med Kurt-Ole Hessenget og 
Roy-Jøran Hølvold som eiere. De har allerede kjøpt sag og høvel, og søker 
primærnæringsfondet om tilskudd til oppføring av nytt saghus på Langvasseid. 

Roy-Jøran Hølvold har bakgrunn som tømrer, blant anna fra Kirkenes Byggservice og jobber 
i dag som depotleder for Nordic Crane. Kurt-Ole Hessenget har bakgrunn som maskinkjører 
og yrkessjåfør, som butikksjef og jobber i dag som stiger ved Sydvaranger Gruve. I 
oppstartsfasen vil begge beholde sine ordinære jobber. 

Det foreligger ikke noen forretningsplan, men de opplyser i søknaden at de planlegger drift 



med 3 årsverk på sikt. Kurt-Ole Hessenget opplyser i telefonsamtale 4. mai at sag og høvel 
er kjøpt. Saghuset vil bli på 50 kvadratmeter, og i første omgang vil de satse på produksjon 
av laftetømmer til mindre uthus og badstuer, taktro og utvendig kledning. De vil også 
produsere ved. Saghuset skal etableres på Hessengets eiendom gbn 22/33, og virket skal 
leveres av FeFo. 

Langfjordbunnen sag og høvleri AS søker om tilskudd til oppføring av saghus med følgende 
kostnadsoverslag og finansieringsplan: 

 

 

Kostnader  
Betong 12 000 
Armering 2 000 
Isolasjon 18 000 
Strøm 30 000 
Oppsett av bygg 9 600 
Skjæring av materialer til bygg 30 000 
Utgraving av tomt 14 000 
Tilføring av nye masser 14 000 
Totalsum 129 600 
  
Finansiering  
Egne midler 50 000 
Eget arbeid 29 700 
Tilskudd fra primærnæringsfondet 49 900 
Sum finansiering 129 600 
  

 

Administrasjonens vurdering 

Skogbrukssjefen i Finnmark har hatt søknaden til uttalelse, og tilrår søknaden 

 

Det er ønskelig og i tråd med kommuneplanen å bidra til økt utnyttelse av skogressursene i 
Pasvik. Tiltaket er i tråd med primærnæringsfondets formålsparagraf, og retningslinjene 
åpner for å støtte investeringer i videreforedling av egenprodusert virke. Støtte kan ikke 
overstige 50 % av totale kostnader, slik at eventuelt tilskudd maksimalt kan utgjøre 64 800,- 
kroner. 

 

Søkerne vurderes å ha relevant bakgrunn med godt kjennskap til byggebransjen. Med tanke 
på at det legges opp til direktesalg til sluttbruker, er det også en styrke at de har erfaring fra 
butikk. Den ene av søkerne er bare 25 år, som er helt i tråd med formålsparagrafens 
vektlegging av rekruttering av ungdom. Lokaliseringa av tiltaket kan bidra til å opprettholde 



bosettingsgrunnlaget i distriktene. 

 

Kommunen har tidligere gjennomført egne utviklingsprosjekter for å øke verdiskapinga fra 
lokal skog. Næringshagen har nettopp avslutta et utredningsprosjekt der også Hølvold har 
vært med på fellesaktiviteter. Aktørene i verdikjeden for tre ser optimistisk på muligheten for 
å etablere små videreforedlingsbedrifter basert på Pasvikskogen. Så langt har det likevel 
vært få aktører som vil gå inn med egne ressurser i ei konkret etablering. Det vil derfor være 
positivt å få en ny aktør på plass, og erfaringene herfra vil kunne ha overføringsverdi også til 
andre som så langt har vært avventende. 

 

Omsøkte tiltak er relativt dårlig dokumentert med hensyn til driftsøkonomi, og normalt burde 
søker vært bedt om å komme tilbake med ytterligere dokumentasjon. Samtidig er ikke neste 
fondsmøte før i september, og ved en utsettelse vil sommeren med gunstige byggeforhold, 
gå tapt. Tilskuddets beskjedne størrelse tatt i betraktning, og behovet for å få økt aktivitet i 
skogsektoren og ikke minst mer lokal erfaring med salg av mer nisjeprega produkter, mener 
administrasjonen at tiltaket likevel kan støttes på foreliggende grunnlag.  Søkerne har 
allerede investert i sag og høvel og går dermed inn med relativ stor egenandel i 
produksjonen. 
 

Retningslinjene sier at det kan gis tilskudd til investeringer i videreforedling av egenprodusert 
virke, som gårds- eller grendesag eller lignende. I dette ligger det etter rådmannens 
vurdering en stor begrensning av mulighetene for å få en bedre utnytting av Pasvikskogen. 
Det er få, om noen, private som i dag eier skogarealer som kan gi grunnlag for sysselsetting 
av betydning. I praksis må derfor aktuelt virke hentes i skog eid av Finnmarkseiendommen, 
der det meste hugges av spesialiserte skogentreprenører. Slik konkurransesituasjonen er, er 
det etter rådmannens vurdering urealistisk å forvente at en person eller et mindre foretak vil 
klare å oppnå en effektiv produksjon i verdikjeden fra hogst til ferdig sluttprodukt. I forslag til 
vedtak har rådmannen derfor ikke lagt inn vilkår om at virket skal være egenprodusert eller 
fra egen gård. 

 

Kommuneplanens hovedmål: 
Sør-Varanger kommune skal utvikles til et lokalsamfunn som gir grunnlag for befolkningsvekst i alle 
deler av kommunen. Arealdisponering og offentlig service og tjenesteproduksjon skal dimensjoneres 
ut fra en samlet befolkning på 12.000 innbyggere ved planperiodens utløp, og ha en kvalitet som gjør 
kommunen attraktiv som bosted og for etableringer og knoppskyting i privat næringsliv. 

Hovedmålet vil være retningsgivende for de politiske og administrative prioriteringer i hele 
den kommunale organisasjon i planperioden. Ut fra dette, skal det gjøres vurderinger i 
forhold til følgende satsingsområder: 

Næringsutvikling: 
Kommunen skal ihht kommuneplanen bidra til å styrke og videreutvikle primærproduksjonen. 
De siste tiåra har det vært lite trebasert videreforedling i kommunen, og et tilskudd til 
omsøkte tiltak vil bidra til økt verdiskaping basert på Pasvikskogen. 



 

Infrastruktur: 
Barn og ungdom: 
Kompetansebygging: 
Økonomi: 
Universell utforming, jfr bestemmelser i plan og bygningslov: 
 

Alternative løsninger: 

I medhold av vedtekter, forskrifter og saksbehandlingsregler for Sør-Varanger kommunes 
primærnæringsfond, avslår fondsstyret søknad fra Langfjordbunn sag og høvel AS om 
tilskudd til oppføring av saghus. 

 

Det er lagt vekt på at foretaket ikke baserer seg på egenprodusert virke. 

 
 
Forslag til innstilling: 
I medhold av vedtekter, forskrifter og saksbehandlingsregler for Sør-Varanger kommunes 
primærnæringsfond, innvilger fondsstyret Langfjordbunn sag og høvel AS et tilskudd på inntil 
50 %, begrenset oppad til maksimalt 49 900,- kroner, til oppføring av saghus. 

 

Tiltaket er i tråd med primærnæringsfondets formål om å øke verdiskapinga innen 
primærnæringene og rekruttere flere unge, og kan i tillegg gi næringa etterspurt 
erfaringskunnskap om markedet for treprodukter av lokal skog. 

 
 
 
 

Nina Bordi Øvergaard 
 kst. rådmann 

 
 
 
 
 
- Dette dokumentet er godkjent elektronisk i Sør-Varanger kommune og har derfor ingen signatur. - 
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Sak til politisk behandling 
 

 
Saksbehandler: Stig Ulvang 
Enhetsleder: Stig Ulvang, tlf. 78 97 74 93 

Dato: 11.05.2015 

Arkivsak: <arkivsaksnr>  
Saksordfører:  
 
 
Utvalg  
 

Saksnummer Dato 

Primærnæringsfondet 006/2015 
 

16.06.2015 

 
SØKNAD TIL PRIMÆRNÆRINGSFONDET OM TILSKUDD TIL 
LAFTEMASKIN 
 
 
 
Dokumenter i saken: 
 
  

2015009439 PRIMÆRNÆRINGSFONDET - SØKNAD 
 
 
 
Kort sammendrag: 
Pasvik Laft AS er et selskap under stiftelse med Ketil Johan Wikan som eier. Selskapet 
søker om tilskudd til innkjøp av laftemaskin. 

 
 
Faktiske opplysninger: 
Pasvik laft AS er et selskap under stiftelse med Ketil Johan Wikan som eier. Selskapet skal 
produsere treprodukter basert på Pasvikfuru, herunder hogst, transport og utleie av 
arbeidskraft. Pasvik laft AS søker om tilskudd til kjøp av laftemaskin. 

Ketil Johan Wikan har 3 års landbruksskole, 2 måneders skogbrukskurs og eget spesialkurs 
for hogst under høyspentledninger. Han har om lag 15 års erfaring fra skogsarbeid. På gbn 
20/48, Solvang ved Skrukkebukt i Pasvik, eier han en relativt stor bygningsmasse med plass 
til produksjon av ulike treprodukter. Pasvik laft AS planlegger å starte med følgende 
produkter: 

· Badstuer 



· Hytter  
· Uthus 
· Grillhus 
· Utemøbler 

Søker jobber skift på AS Sydvaranger, lafteproduksjonen vil i utgangspunktet baseres som 
deltids arbeidsplass sammen med øvrig vedproduksjon. Det foreligger ikke noen 
forretningsplan, men det fremgår av søknaden med fremdriftsplan at planlagt omsetning i 
2015 er 150 000,-, og at eier skal være heltidsansatt fra 2017. På sikt skal bedriften 
sysselsette 3 årsverk totalt.  
 
De første produktene vil være uthus, badstue og utemøbler, og produksjonen planlegges 
igangsatt i august 2015. Søker vurderer en laftemaskin som bærebjelken i planlagt 
produksjon. Etter planen skal det i løpet av 2016 også etableres eget sagbruk i samme 
lokale. 
 
Pasvik laft AS søker om tilskudd til kjøp av laftemaskin fra Sverige. Tiltaket har følgende 
kostnadsoverslag og finansieringsplan: 

Kostnader  
Laftemaskin (134 000 svenske kroner)* 126 884 
Sum kostnader 126 884 
  
Finansiering  
Egne midler 63 442 
Tilskudd fra primærnæringsfondet 63 442 
Sum finansiering 126 884 

*) I tillegg kommer frakt og innstallering 

 

Administrasjonens vurdering: 

Skogbrukssjefen i Finnmark har hatt søknaden til uttalelse, og tilrår søknaden 

 

Det er ønskelig og i tråd med kommuneplanen å bidra til økt utnyttelse av skogressursene i 
Pasvik. Tiltaket er i tråd med formålsparagrafen, mens retningslinjene åpner for å støtte 
investeringer i videreforedling av egenprodusert virke. Støtte kan ihht forskriftene ikke 
overstige 50 % av totale kostnader, og maksimalt tilskudd vil her potensielt være 63 442,- 
kroner 

 

Søker har drevet med skogrelatert drift i flere år. Han har vært medeier i Pasvik biovarme 
AS, og han driver aktivt med vedproduksjon. Søker bor og eier et tidligere gårdsbruk. 
Bygningsmassen anses som god og relativt romslig til å kunne utnyttes til lafteproduksjon. 
Søker vurderes å ha relevant bakgrunn, og lokaliseringa av tiltaket kan bidra til å 
opprettholde bosettingsgrunnlaget i distriktene (§ 1). 
 



Kommunen har tidligere gjennomført egne utviklingsprosjekter for å øke verdiskapinga fra 
lokal skog, og i 2014 avslutta Næringshagen et utredningsprosjekt der også Wikan har deltatt 
på fellesaktiviteter. Aktørene i verdikjeden for tre ser optimistisk på muligheten for å etablere 
små videreforedlingsbedrifter basert på Pasvikskogen. Så langt har det likevel vært få 
aktører som vil gå inn med egne ressurser i ei konkret etablering, og det vil derfor være 
positivt å få en ny aktør på plass. Erfaringene herfra vil kunne ha overføringsverdi også til 
andre som så langt har vært avventende. 

 

Omsøkte tiltak er relativt dårlig dokumentert med hensyn til driftsøkonomi, og normalt kreves 
ytterligere dokumentasjon. Samtidig er ikke neste fondsmøte før i september, og ved en 
utsettelse vil sommeren med gunstige driftsforhold, gå tapt. Med utgangspunkt i tilskuddets 
beskjedne størrelse og behovet for å få økt aktivitet i skogsektoren og ikke minst mer lokal 
erfaring med salg av mer nisjeprega produkter, mener administrasjonen at tiltaket likevel kan 
støttes på foreliggende grunnlag.  
Søker går inn med relativ stor egenandel i form av bygninger og annet utstyr til 
produksjonen. 

 

Retningslinjene sier at det kan gis tilskudd til videreforedling av egenprodusert virke, som 
gårds- eller grendesag eller lignende. I dette ligger det etter rådmannens vurdering en stor 
begrensning av mulighetene for å få en bedre utnytting av Pasvikskogen. Det er få, om noen, 
private som i dag eier skogarealer som kan gi grunnlag for sysselsetting av betydning. I 
praksis må derfor aktuelt virke hentes i skog eid av Finnmarkseiendommen, der det meste 
hugges av spesialiserte skogentreprenører. Slik konkurransesituasjonen er, er det etter 
rådmannens vurdering urealistisk å forvente at en person eller et mindre foretak vil klare å 
oppnå en effektiv produksjon i verdikjeden fra hogst til ferdig sluttprodukt. I forslag til vedtak 
har rådmannen derfor ikke lagt inn vilkår om at virket skal være egenprodusert eller fra egen 
gård. 

 

Kommuneplanens hovedmål: 
Sør-Varanger kommune skal utvikles til et lokalsamfunn som gir grunnlag for befolkningsvekst i alle 
deler av kommunen. Arealdisponering og offentlig service og tjenesteproduksjon skal dimensjoneres 
ut fra en samlet befolkning på 12.000 innbyggere ved planperiodens utløp, og ha en kvalitet som gjør 
kommunen attraktiv som bosted og for etableringer og knoppskyting i privat næringsliv. 

Hovedmålet vil være retningsgivende for de politiske og administrative prioriteringer i hele 
den kommunale organisasjon i planperioden. Ut fra dette, skal det gjøres vurderinger i 
forhold til følgende satsingsområder: 

Næringsutvikling: 
Kommunen skal ihht kommuneplanen bidra til å styrke og videreutvikle primærproduksjonen. 
De siste tiåra har det vært lite trebasert videreforedling i kommunen, og et tilskudd til 
omsøkte tiltak vil bidra til økt verdiskaping basert på Pasvikskogen. 

 

Infrastruktur: 
Barn og ungdom: 



Kompetansebygging: 
Økonomi: 
Universell utforming, jfr bestemmelser i plan og bygningslov: 
 

Alternative løsninger: 

I medhold av vedtekter, forskrifter og saksbehandlingsregler for Sør-Varanger kommunes 
primærnæringsfond, avslår fondsstyret søknad fra Pasvik Laft AS om tilskudd til laftemaskin. 

 

Det er lagt vekt på at foretaket ikke baserer seg på egenprodusert virke. 

 
 
Forslag til innstilling: 
I medhold av vedtekter, forskrifter og saksbehandlingsregler for Sør-Varanger kommunes 
primærnæringsfond, innvilger fondsstyret Pasvik laft AS et tilskudd på inntil 50 %, begrenset 
oppad til maksimalt 63 500,- kroner, til innkjøp av laftemaskin. 

Tiltaket er i tråd med primærnæringsfondets formål om å øke verdiskapinga innen 
primærnæringene, og kan i tillegg gi næringa etterspurt erfaringskunnskap om markedet for 
treprodukter av lokal skog. 

 
 
 
 

Nina Bordi Øvergaard 
 kst. rådmann 

 
 
 
 
 
- Dette dokumentet er godkjent elektronisk i Sør-Varanger kommune og har derfor ingen signatur. - 
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